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              2022-09-20 

 

Kommunala Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum: 2022-09-20 

Plats:  Kommunhuset, Nossan 

Tid:  kl. 09.00-11.00 

 

Närvarande:   

Gunnar Andersson, ordförande kommunstyrelsen 

 Eva Larsson, ordförande socialnämnden 

 Börje Aronsson, ordförande tekniska nämnden 

 Birgitta Larsson, PRO Herrljunga 

Jan Bengtsson, PRO Herrljunga 

Laila Palmén, PRO Herrljunga 

Stig Björkman, SPF Knutpunkten 

Ingbrith Torstensson, SPF Knutpunkten 

Rolf Kry, SPF Knutpunkten 

Lisbeth Dalqvist, SPF Knutpunkten 

Sandra Säljö, socialchef 

Heléne Backman Carlsson, SAS/kvalitetssamordnare 

Mariana Andersson, sekreterare 

 

Förhinder:  

Anne-Marie Ulvebro, PRO Gäsene 

Ingrid Aholainen, PRO Gäsene 

Siv Helmersson, PRO Gäsene 

Viola Wigertsson, PRO Herrljunga 

Mats Palm, vice ordförande kommunstyrelsen 

Susanne Johnsen, verksamhetschef Vård och omsorg 

Emil Hjalmarsson, tf samhällsbyggnadschef 

 

 

 

§ 1 Mötet öppnades 

Ordföranden hälsar alla välkomna och presentationsrunda genomfördes. 

 

§ 2 Val av justerare 

Jan Bengtsson valdes till justerare.  
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§ 3 Information om området Lyckan 

Gunnar Andersson och Sandra Säljö informerar om området Lyckan. Nu har planerna 

fortskridit och bygglovsansökan har inkommit för olika hus som bland annat kommer att 

inrymma lägenheter för trygghetsboende, LSS-gruppbostad samt korttidsvistelseför barn och 

ungdomar. Socialnämnden och tekniska nämnden har båda tillstyrkt förslaget att upprätta 

hyreskontrakt för ny gruppbostad och korttidsvistelse för barn och ungdom och ärendet har 

överlämnats till kommunstyrelsen för fortsatt beredning. Ritningar har framtagits för 

gruppboende och korttidsvistelse.  

 

 

 

 

§ 4 Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar 

Gunnar Andersson informerar att man ser en positiv utveckling av Herrljunga, Ljung samt på 

landsbygden. En ökning av bygglovsansökningar har medfört att kommunen fått utöka med 

ytterligare en bygglovshandläggare. Pipelifes utveckling i Ljung är positiv för hela 

kommunen och Herbo kommer att bygga bostäder på Tornvägen.  
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§ 5 Öppna jämförelser 2022 – Vad tycker de äldre om 

äldreomsorgen? 

Heléne Backman Carlsson, SAS/kvalitetssamordnare presenterar resultatet från Öppna 

jämförelser 2022 – Vad tycker de äldre om äldreomsorgen? 

Detta är en nationell enkätundersökning som skickas till personer 65 år och äldre som bor i 

ordinärt boende med stöd av hemtjänsten eller som bor på särskilt boende för äldre. Det är ett 

verktyg för analyser, följa och utveckla socialtjänstens verksamheter på lokal, regional och 

nationell nivå. Syftet är att stimulera till verksamhetsutveckling som ska gynna de äldre 

personerna. Socialstyrelsens årliga nationella brukarundersökning inom äldreomsorgen har 

haft uppehåll år 2021 men genomfördes återigen under våren 2022.     

 

Socialstyrelsens sammanfattning av resultatet på riksnivå visar att fler resultat har generellt 

förändrats i en negativ riktning och förändringen är störst jämfört med år 2020 då resultatet 

var ovanligt positivt till föregående år. Resultaten från 2022 bör också ses i kontexten av att 

Coronapandemin har pågått i två år och det har påverkat samhället generellt och tillvaron för 

många äldre personer med äldreomsorg i synnerhet.  

 

Resultatet för hemtjänst och särskilt boende i Herrljunga kommun följer riksnivån.   

På fråga om Bemötande svarar 96% inom boende och hemtjänst att personalen bemöter 

brukaren på ett bra sätt, jämfört med medel för riket som är 92%. 

På fråga om Förtroende svarar 91% att man har förtroende för personal inom hemtjänst, 

jämfört med rikets medel som är 85%. På särskilt boende har svaret om förtroende sjunkit 

från 88% år 2020 till 77% år 2022, jämfört med rikets medel som är 87%.   

På fråga om Trygghet är resultatet på särskilt boende 81% jämfört med rikets 86%. Inom 

hemtjänst är resultatet 83% jämfört med rikets 84%.   

Resultaten analyseras för att identifiera möjliga åtgärder och kunna gå vidare med en plan för 

verksamhetsutveckling. Olika verksamheter kan behöva fördjupa sig i olika resultat/frågor.  

 

Enkäten och dess resultat finns att tillgå via denna länk;  

https://www.socialstyrelsen.se/statistik-och-data/oppna-

jamforelser/socialtjanst/aldreomsorg/vad-tycker-de-aldre-om-aldreomsorgen/  

 

https://www.socialstyrelsen.se/statistik-och-data/oppna-jamforelser/socialtjanst/aldreomsorg/vad-tycker-de-aldre-om-aldreomsorgen/
https://www.socialstyrelsen.se/statistik-och-data/oppna-jamforelser/socialtjanst/aldreomsorg/vad-tycker-de-aldre-om-aldreomsorgen/
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§ 6 Socialförvaltningen informerar 

Herrljunga kommun står inför en demografisk förändring där det är fler som blir allt äldre och 

de kommer att öka kraftigt de kommande 10 åren. Bara från 2020 till 2022 har befolkningen 

ökat med 155 personer över 65 år. Samtidigt väntas antalet personer i arbetsför ålder, därmed 

andelen sysselsatta och skatteintäkter, utvecklas med lägre takt. Det innebär stramare 

ekonomiska förutsättningar samtidigt som det finns svårigheter att rekrytera personal. Alla 

faktorer pekar på att kommunerna kommer att ställas inför effektiviseringskrav och det 

kommer att bli en stor utmaning för verksamheterna. Digitalisering och innovation kommer 

behövas än mer för att klara framtiden.  

Erfarenhetsutbyte från annan kommun visar att ett utvecklat teamarbete mellan professioner 

och med fokus på motiverande och självständighet, med tydliga målbilder och uppföljning i 

vård- och omsorgsplaneringen minskar behovet av insatser hos brukarna.  

I den nya socialtjänstlagen lyfts det förebyggande arbetet fram.  

Digitaliseringen fortsätter inom verksamheterna. Digitala läkemedelsskåp och digitala 

signeringslistor ökar patientsäkerheten. Fullt införande av digitala lås hos de som har 

trygghetslarm, hemtjänst och hemsjukvård minskar kringtid. Hotellås på äldreboende ger 

trygghet och säkerhet för de boende. 

I delårsrapporten 2022-08-31 beskrivs vad som gjorts under året och vad som planeras framåt.  

Tilldelade statsbidrag används till det de är avsedda för, både för utveckling och skapa 

guldkant i verksamheten. Andelen personer som arbetar heltid har ökat från 43% till 80,2 % 

vilket gynnar kontinuiteten i verksamheterna. Byggnationen av nya demenscentrum på Hagen 

pågår och det väntas vara klart för inflyttning under hösten 2023.  

 

Herrljunga PRO påtalar vikten av det förebyggande arbetet genom uppsökande verksamhet 

för att kartlägga behov i tidigt skede.  

 

 

§ 7 Övriga frågor 

PRO Herrljunga framför att det är skymd sikt i flera gatukorsningar på grund av breda häckar 

och detta behöver åtgärdas. Man önskar också att tillgängligheten för besökande till 

Hemgårdens entré vid Gustavsbergsgatan förbättras, att det märks upp särskilda 
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parkeringsplatser för besökande samt att det undermåliga trappräcket åtgärdas. 

Synpunkterna/förslagen överlämnas till tekniska.  

 

§ 8  Nästa möte 

Nästa mötestid för pensionärsrådet är den 15 november kl. 09.00-11.00, lokal Nossan, 

kommunhuset.  

 

  

 

Vid protokollet: 

 

Mariana Andersson   Gunnar Andersson 

Sekreterare    Ordförande  

 

Justeras: 

  

Jan Bengtsson 

PRO Herrljunga 


